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刘晨源 

 
北京市清华大学 电话：+86-01-6278-1005 
经济管理学院李华楼 B629室 liuchy3@sem.tsinghua.edu 
邮编 100084 https://chenyuanliu.github.io/  
 
工作经历 
2020 – 至今 助理教授，清华大学经济管理学院经济系 

 
教育背景 
2020 风险管理与保险博士，威斯康星大学麦迪逊分校 
2015 经济学学士，香港大学（一级荣誉毕业） 

 
研究领域 
健康经济学，产业组织理论，保险经济学，应用微观经济学 

 
发表及工作论文 
Liu, Chenyuan, and Justin Sydnor. “Dominated Options in Health Insurance Plans.” American 

Economic Journal: Economic Policy 14, no. 1 (February 2022): 277–300.  

Ding, Yu, and Chenyuan Liu. “Alternative Payment Models and Physician Treatment Decisions: 
Evidence from Lower Back Pain.” Journal of Health Economics 80 (December 1, 2021): 

102548.  
“Sorting on Plan Designs: Theory and Evidence from the ACA”  
“Hospital Mergers and Service Repositioning” (with Yu Ding) 

“Excessive Pharmaceutical Marketing Expenditure: Social Costs and Policy Remedies from 
China” (with Yi Lu and Wanyu Yang) 

“Improving Equality in China’s College Admissions: Estimation and Policy Interventions” (with 

Chenglei Diao and Xiaohan Zhong) 
 
研究项目 
国家自然科学基金青年项目，主持（2023-2025） 

 
教学经历 
计量经济学（本科），清华大学 
健康经济学（本科），清华大学 
中国经济政策分析（博士），清华大学 
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商业分析（助教），威斯康星大学麦迪逊分校 
风险管理导论（助教），威斯康星大学麦迪逊分校 

 
会议与研讨会演讲 
2022-23 复旦大学, 暨南大学(IESR), ASHEcon, 北京大学经济学院, St.Gallen University 
2021-22 Georgia State (Health RMI Workshop), Chicago BFI-China Research Conference, 

上财-暨南 IO Conference 
2020-21 北京大学国发院，暨南大学(IESR)，中国科学院大学，对外经济贸易大学保

险学院，Risk Theory Society, ASSA 2021 Annual Meeting, IIOC, ASHEcon 
2019-20 清华大学经管学院经济系 , 中国人民大学财政经融学院保险系 , UMass 

Amherst (Resources Econ), Alberta (Econ), McMaster (Econ), GeorgiaTech 
(Econ), ASHEcon Emerging Scholar Session, World Risk & Insurance Economics 
Congress, UW-Madison (Household Finance Seminar) 

2018-19 ARIA, APRIA, ASHEcon, UGA (Ph.D. Symposium) 
2017-18 ARIA, S.S. Huebner Doctoral Colloquium, American-European Health Economics 

Study Group (Harvard) 
 
公共服务 
期刊审稿人 Economic Journal, Journal of Economic Behavior & Organization, Journal of 

Health Economics, Journal of Risk and Insurance, Management Science, North 

American Actuarial Journal, Review of Economics and Statistics 

院内服务 系招聘委员会成员（2020-），博士生协调委员会成员（2021-），学术委
员会成员（2022-），微观 seminar协调人（2021秋），学术午餐会协调人
（2022秋） 
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